
 

1 
 

Verslag RvB  - Volley Belgium – Rapport CA  
20/10/2022 19:30h – Eurovolleycenter  

 
 

Présents/Aanwezig: 
o Volley Belgium: Guy Juwet, Stefan De Keijser (verslaggever/rapporteur)  
o Volley Vlaanderen: Jean-Paul De Buysscher, Paul Lagae  
o Fédération Volley Wallonie-Bruxelles : Dominique Reterre, Denis Van Bever  
o Commissies/commissions : Frank Desmet, Leo Bergmans 

 
Verontschuldigd/Excusés: 
o Claude Kriescher (volmacht aan Guy), Johan Van Riet (volmacht aan Jean-Paul), Pascal Schmets 

(procuration à Dominique), A. Di Giacomo 
 

 
Bij de aanvang van de vergadering betreuren de 
vleugels de laattijdige uitnodiging voor de RvB en de 
eveneens laattijdige indiening van het ontwerpverslag 
van de vorige RvB (beiden op maandag 17/10). Dit is 
een aandachtspunt. Denis wees erop dat dit punt 
reeds eerder was gemaakt en dat er niets verandert, 
terwijl Guy toen een werkwijze voorgesteld had met 
welomlijnde termijnen. 
 

COMMISSIES 
 
1.    MNC 
 
1.1.  Denis doet bij Frank navraag omtrent de invoering 

van de nieuwe internationale homologatieregels in 
België. Frank zal dat met Michel en Luc 
bespreken. 

1.2. Frank uit zijn ongenoegen over de brief van Luc 
Haegemans (LIGH) waarmee de beslissing van de 
RvB betreffende de barragematch tussen de laatste 
van de LIGH en de tweede van NAT1 opnieuw 
aangevochten wordt (zie ook RvB, punt 3). 

1.3. De FVWB informeert zich bij Frank over de 
rotatieregel bij de U11 (volgorde service tussen de 
drie spelers).  De MNC zal dit uitklaren. 

1.4. Met verwijzing naar punt 6 van de RvB  van 13/09 
vraagt de raad aan Frank om de vergadering te 
beleggen met Kevin en Laurent, waarbij twee 
leden van de raad als vertalers kunnen optreden. 
  

2.  LIGD 
 
2.1.  Antwoordend op een vraag van Leo kan Guy 

melden dat Geert vandaag een sponsorcontract 
met MIKASA ondertekende.  Dank zij dit contract 
zullen zowel LIGD als LIGH ploegen een aantal 
gratis ballen krijgen. Dit dossier is niet te 
verwarren met de gift van ballen voor de clubs die 
Europees actief zijn (zie RvB 20/09, punt 1).  
De LIGD dringt er op aan om de lijst toegelaten 
ballen uiterlijk op 01 augustus te publiceren (ttz 
voor dat clubs de trainingen aanvatten).  

 
Au début de la réunion, les ailes regrettent 
l'invitation tardive au CA et la soumission également 
tardive du projet de rapport du précédent CA (tous 
deux le lundi 17/10). C'est un point d'attention. Denis 
signale que cette remarque a déjà été faite et que 
rien ne change, alors que Guy avait présenté en son 
temps un mode de fonctionnement avec des 
délais bien établis. 
 

COMMISSIONS 
 
1.    MNC 

 
1.1 Denis se renseigne auprès de Frank sur 

l'introduction des nouvelles règles d'homologation 
internationales en Belgique. Frank en discutera 
avec Michel et Luc. 

1.2 Frank exprime son mécontentement concernant 
la lettre de Luc Haegemans (LIGH) qui conteste à 
nouveau la décision du CA concernant le match 
de barrage entre le dernier de LIGH et le second 
de NAT1 (voir aussi CA, point 3). 

1.3 La FVWB s’informe chez Frank sur la règle de 
rotation chez les U11 (ordre de service entre les 
trois joueurs).  La MNC va éclaircir ce point. 

1.4 En référence au point 6 du CA de 13/09, le 
conseil demande à Frank de convoquer la 
réunion avec Kevin et Laurent, où deux membres 
du conseil peuvent agir comme traducteurs. 

  
2.  LIGD 
 
2.1.  Répondant à Leo, Guy annonce que Geert vient 

de signer aujourd'hui un contrat de sponsoring 
avec MIKASA.  Grâce à ce contrat, les équipes 
de la LIGD et de la LIGH recevront des ballons 
gratuits. Ce dossier ne doit pas être confondu 
avec le don de ballons pour les clubs jouant en 
Europe (voir CA 20/09, point 1).  
La LIGD insiste pour que la liste des ballons 
autorisés soit publiée au plus tard le 01 août (càd 
avant le début des entraînements des clubs).  
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2.2.  De LIGD heeft twijfels mbt het challenge systeem 
dat  Arturo voorstaat (zie RvB 18/08, punt 3.1 van 
de NSC) omwille van de volgende redenen: 

a) De verwachte hoge kostprijs (7.000 EUR?) 
b) De nood aan competente vrijwilligers voor 

de installatie 
c) De nood aan een derde SR  

De raad neemt akte van de twijfels en zal deze 
meenemen in de discussie van zodra het dossier 
van Arturo af is. De raad blijft ijveren voor het 
organiseren van de competitie op eenzelfde 
manier voor alle ligaploegen (Heren & Dames), 
met een challenge systeem voor iedereen of voor 
niemand, maar beseft dat de herencompetitie 
daar eerder aan toe is dan de dames. 

2.3.  De LIGD kan zich moeilijk vinden in het idee van 
een tweede loting na de achtste finales van de 
beker (zie RvB 18/08, punt 1.3). Reden is dat de 
clubs dan riskeren geen tijd meer te hebben om 
een zaal te reserveren. De LIGD verkiest dus het 
huidige systeem waar bij aanvang van de beker 
geloot wordt voor de hele competitie. 

2.4.  Het competitieverloop bij de dames- en herenliga’s 
is erg verschillend en dat is erg verwarrend voor 
het publiek. Volley Belgium wenst daarom een 
harmonisatie. De LIGD merkt op dat dit niet 
evident is daar de herenliga minder ploegen telt en 
een langer seizoen heeft. Daarenboven bestaan 
de damesploegen uit amateurspelers, zodat mid-
weekmatchen er problematisch zijn. De raad 
onderstreept dat de harmonisatie niet wil zeggen 
dat de ene liga het competitiemodel van de andere 
integraal moet overnemen, wel dat de formules die 
gehanteerd worden naar elkaar moeten 
toegroeien.  Dit geldt bijvoorbeeld voor de Play-
offs en -downs (formule met 3 of 5?).  

2.5.  De Nationale Loterij is een belangrijke en 
gewaardeerde sponsor van het Belgische 
volleybal. De Nationale Loterij subsidieert de 
topsportwerking van Volley Belgium, en zij 
sponsort daarnaast specifieke projecten zoals de 
bekerfinales. De Nationale Loterij heeft echter 
ook een financieringscontract met de LIGH .  Dit 
creëert verwarring daar de liga dames er vorig 
seizoen ook mee van kon genieten. Nu 
suggereert de LIGH (in een mail van Luc 
Haegeman aan Leo) dat de LIGD, al dan niet via 
de Nationale Loterij-sponsoring aan VB, zelf zou 
moeten instaan voor de productiekosten van de 
TV-uitzendingen van de damesfinales. De 
fondsen die Volley Belgium van de Nationale 
Loterij ontvangt dienen echter niet daarvoor. Guy 
zal verduidelijking zoeken.  

2.6   Het feit dat Ladies Volley Limburg het hen 
toegekende Europese ticket niet opneemt zal 
gevolgen hebben voor het aantal tickets welke 
door CEV aan Volley Belgium toegekend wordt.  
Uitzonderlijk konden we dit seizoen van CEV een 
‘vacancy’ bekomen voor Tchalou Volley. Dit heeft 
absoluut niets te maken met de niet-opname door 

2.2.  La LIGD a des doutes quant au système de 
challenge préconisé par Arturo (voir CA 18/08, 
point 3.1 de la CNA) pour les raisons suivantes : 
a) Le coût élevé prévu (7 000 euros ?) 
b) La nécessité de disposer de volontaires 

compétents pour l'installation 
c) La nécessité d'un troisième arbitre  

Le conseil prend note des doutes et les inclura 
dans la discussion lorsque le dossier d'Arturo sera 
finalisé. Le CA continue à faire pression pour que 
l’organisation de la compétition soit pareil pour 
toutes les équipes de la ligue (H&D), avec un 
système de challenge pour toutes ou pour aucune. 
Néanmoins, le CA se rend compte que la LIGH est 
plus susceptible d'être prête que la LIGD. 

2.3.  La LIGD a du mal à accepter l'idée d'un second 
tirage au sort après les huitièmes de finale de la 
coupe (voir CA 18/08, point 1.3). La raison en est 
que les clubs manqueraient du temps pour 
réserver une salle. La LIGD préfère le système 
actuel où un tirage au sort est effectué au début de 
la coupe pour l'ensemble de la compétition. 

2.4.  Le déroulement de la compétition dans les ligues 
H&D est très différent, ce qui est déroutant pour le 
public. Volley Belgium souhaite donc une 
harmonisation. La LIGD note que cela n'est pas 
évident car la LIGH compte moins d'équipes pour 
une saison plus longue. De plus, les équipes 
dames sont composées d’amateurs, ce qui fait que 
les matchs en milieu de semaine y sont 
problématiques. Le CA souligne que 
l'harmonisation ne signifie pas qu'une ligue doit 
adopter le modèle de compétition de l’autre, mais 
que les formules utilisées doivraient converger.  
Cela vaut, par exemple, pour les Play-offs et Play-
downs (formule avec 3 ou 5 ?).  

2.5.  La Loterie Nationale est un sponsor important et 
apprécié du volleyball belge. La Loterie Nationale 
subventionne le volet TOPSPORT de Volley 
Belgium, et elle sponsorise également des 
projets spécifiques tels que les finales de coupe. 
Parallèlement, la Loterie Nationale a également 
un contrat de financement avec la LIGH.  Cela 
crée une confusion car la LIGD en a également 
bénéficié la saison dernière. La LIGH suggère 
maintenant (dans un e-mail de Luc Haegeman à 
Leo) que la LIGD, que ce soit par le biais d’un 
sponsoring de la Loterie Nationale à VB ou non, 
devrait couvrir elle-même les coûts de production 
des retransmissions télévisées des finales 
dames. Or, les fonds que Volley Belgium reçoit 
de la Loterie Nationale ne servent pas à cela. 
Guy va à la recherche d’éclaircissements.  

2.6   Le fait que le club Ladies Volley Limburg n’a pas 
utilisé le ticket européen qui lui a été attribué 
aura des conséquences sur le nombre de tickets 
que la CEV attribuera à Volley Belgium.   
Cette saison et de façon exceptionnelle, nous 
avons pu obtenir de la CEV une place ‘vacancy’ 
pour Tchalou Volley. Cette place était attribuée à 
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LVL van hun ticket aangezien dit reeds vooraf 
werd geregeld. 

 
3.  NSC 
 
3.1. Vooraleer te beginnen aan de bespreking van de 

door Arturo aangedragen onderwerpen wisselt de 
raad van gedachten over de relatie 
bondsprocureur-scheidsrechter, dit naar aanleiding 
van een nota van de bondsprocureurs ‘de 
onpartijdige scheidsrechter (21/02/2022)’ die 
volgens Denis een zeker onrust zaait bij de 
scheidsrechters. Paul weet in dit verband dat 
Volley Vlaanderen al tien jaar geleden besloot dat 
de bondsprocureur mag ingrijpen bij een zware 
tekortkoming van een scheidsrechter (bij voorbeeld 
het niet sanctioneren van (verbale) agressie van 
spelers of ploegverantwoordelijken), zelfs als er 
geen klacht is. Deze beslissing werd overgenomen 
op niveau Volley Belgium ( verslag rvb VB 2018 10 
18 – punt 1.2). 
Waarnemers van de NSC begeleiden de 
scheidsrechters (en clubs) om binnen de lijnen 
van het normale protocol te blijven.  

3.2.  Volgend op de bespreking van punt 3.1. meldt 
Denis dat de FVWB heden zonder 
bondsprocureur zit en dat Toon Sorgeloos 
tijdelijk deze taak op zich neemt.  De aanwerving 
van een nieuwe bondsprocureur is lopende. 

 
3.3.  De NSC promoot carsharing en volgt de 

resultaten constant op. 
3.4.  Een ontwerp ‘handleiding voor commissarissen’ 

werd door Arturo verspreid op 13/10.  Enkele 
punten (nl. degene die becommentarieerd 
werden door Willy Corbeel ) worden besproken: 
1.4.: de raad pleit voor een betaling op rekening. 

Ook dient het vermelden van bedragen in de 
reglementen en handleidingen vermeden te 
worden. Beter is een verwijzing naar de 
richtprijs van de overheid en naar het 
dynamisch document ‘ Kosten en boeten’  

2.2.: ‘scheidsrechters’ (onkostenstaten) . Vermits 
de onkosten elektronisch worden ingegeven 
kan dit puntje geschrapt worden 

2.2 ‘ controle van de voorziene documenten’. De 
raad beveelt nog steeds het aparte lokaal 
aan voor deze controle, die goed op tijd 
moet gebeuren om de opwarming niet 
nodeloos te onderbreken. Elke speler dient 
zich te melden in zijn uitrusting.  

2.3.  De raad besluit dat de commissaris alle 
sancties in zijn verslag noteert, zelfs al 
staan ze reeds op het wedstrijdblad. Zijn 
rapport gaat immers naar de clubs en betreft 
incidenten op en naast het veld. 

2.3.  De raad besluit om verder te gaan met het 
noteren van de challenges. 

 
De raad herhaalt dat de commissaris ook als taak 
heeft het aantal toeschouwers te noteren.  

l’avance et n'a absolument rien à voir avec la 
non-utilisation du ticket de LVL. 

 
3.  CNA 
 
3.1. Avant d’entamer la discussion des points 

soulevées par Arturo, le conseil échange des 
points de vue sur la relation procureur-arbitre, 
ceci faisant suite à une note des procureurs 
fédéraux "l'arbitre impartial (21/02/2022)" qui, 
selon Denis, provoque un certain malaise parmi 
les arbitres. À cet égard, Paul avance que 
Volley Vlaanderen avait déjà décidé il y a dix 
ans que le parquet fédéral est autorisé à 
intervenir en cas de manquement grave d'un 
arbitre (par exemple, le fait de ne pas 
sanctionner une agression (verbale) par des 
joueurs ou des responsables d'équipe), même 
s'il n'y a pas de plainte. Cette décision avait 
aussi été adoptée au niveau de Volley Belgium 
( rapport CA VB 2018 10 18 - point 1.2). 
Les observateurs de la CNA assistent les 
arbitres (et les clubs) à rester dans les limites 
du protocole normal.  

3.2.  Suite à la discussion du point 3.1, Denis  
signale que la FVWB se retrouve actuellement 
sans procureur fédéral et que Toon Sorgeloos 
assume temporairement cette tâche.  Le 
recrutement d'un nouvel procureur fédéral est 
en cours. 

3.3.  La CNA encourage le covoiturage et surveille 
constamment les résultats. 

3.4.  Un projet de "manuel pour les commissaires" a 
été distribué par Arturo le 13/10.  Certains 
points (notamment ceux commentés par Willy 
Corbeel) sont discutés : 

1.4 : le CA préconise le paiement par virement.     Il 
faut également éviter de mentionner les 
montants dans les règlements et les manuels. 
Mieux vaut faire référence au prix cible du 
gouvernement et au document dynamique " 
Coûts et amendes ".  

2.2. : ‘arbitres’  (notes de frais) . Comme les frais 
sont saisies électroniquement, cette rubrique 
peut être supprimée. 

2.2 " vérification des documents fournis " . Le CA 
recommande toujours la salle séparée pour ce 
contrôle, qui doit être effectué bien à l'avance 
afin de ne pas interrompre inutilement 
l'échauffement. Chaque joueur doit se 
présenter avec son équipement.  

2.3. Le Conseil conclut que le commissaire doit 
noter toutes les pénalités dans son rapport, 
même si elles figurent déjà sur la feuille de 
match. Après tout, son rapport va aux clubs 
et concerne les incidents tant sur qu’en 
dehors du terrain. 

2.3.  Le Conseil se résout qu’il faut continuer à 
prendre note des challenges. 

Le CA réaffirme que le commissaire est également 
chargé de noter le nombre de spectateurs.  
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RAAD VAN BESTUUR 

 
1. Financiën: Stefan meldt dat de inkomsten uit de 

internationale transfers lager zijn dan voorheen, 
maar iets hoger dan voorzien in het budget.  

2. Statuten : net vandaag ontving de FVWB de 
opmerkingen van Eric Davaux op de ontwerptekst.  
Dominique stuurt de commentaren door naar de 
leden van de raad, en ook naar Toon zodat die de 
ontwerptekst kan aanpassen.  Vermits de 
aanpassing van de statuten bezegeld zal worden 
op de gewone AV van 2023 pleit Paul ervoor dat 
ook het intern reglement tegen dan geactualiseerd 
wordt.  

3. De raad bespreekt de bezwaren van de LIGH 
m.b.t. het goedgekeurde reglement stijgen/dalen 
(zie RvB 13/09), zoals geformuleerd in het 
aangetekend schrijven van Luc Haegemans. 
Gezien de referentie naar de convenant uit 2019 
zal Guy dit akkoord doorsturen naar de leden.  
Guy zal zijn antwoord aan de LIGH baseren op de 
individuele adviezen van de bestuursleden, van 
bondsprocureur Toon Sorgeloos en de 
bemiddelaar (Georges Hanot). 

4. BENE liga : Op de RvB van 19/05 presenteerde 
Geert dit project. Hij kreeg het mandaat om in 
naam van Volley Belgium te onderhandelen met 
de andere stakeholders (LIGH, NEVOBO, 
Nederlandse Liga, Hypercube). Hypercube 
begrootte haar studie (naar een performant 
competitieformat in NL en B) op 60.000 EUR, te 
bekostigen door de vier overige spelers.  

5. Verslag RvB 29/09 : Paul en Dominique 
formuleerden enkele correcties op de 
ontwerptekst, zodat deze morgen kan 
gefinaliseerd  worden. 

6. Er is een probleem ontstaan met de kalender voor 
het jeugdkampioenschap, die in het annorama 
voor het 4e weekend van mei was gepland. VV 
had haar clubs een brief gestuurd waarin het 3e 
weekend werd vermeld. Maar aangezien er verder 
niets is besloten op het niveau van Volley Belgium, 
verandert de datum niet. 
 

Volgende vergadering  
 
Volgende RvB : donderdag 24/11 om 19:30u,  EVC 

 

CONSEIL D'ADMINISTRATION 
 
1. Finances : Stefan indique que les revenus 

provenant des transferts internationaux sont plus 
faibles que précédemment, mais légèrement plus 
élevés que prévu dans le budget.  

2. Statuts : aujourd'hui même, la FVWB a reçu les 
commentaires d'Eric Davaux sur le projet de texte.  
Dominique transmettra les commentaires aux 
membres du CA, ainsi qu'à Toon afin qu'il puisse 
adapter le projet de texte.  Comme la modification 
des statuts sera scellée lors de l'AG ordinaire de 
2023, Paul plaide pour que le règlement intérieur 
soit également mis à jour d'ici là.  

3. Le conseil d'administration discute des objections 
de la LIGH concernant le règlement approuvé 
montées /descentes (voir CA 13/09), telles que 
formulées dans la lettre recommandée de Luc 
Haegemans. Comme Luc fait référence au 
convenant de 2019, Guy transmettra cet accord 
aux membres.  Guy basera sa réponse à la LIGH 
sur les avis individuels des membres du conseil 
d'administration, du procureur fédéral Toon 
Sorgeloos et du médiateur (Georges Hanot). 

4. Ligue BENE : Geert a présenté ce projet lors du 
CA de 19/05. Il y avait été mandaté pour 
négocier au nom de Volley Belgium avec les 
autres parties prenantes (LIGH, NEVOBO, Ligue 
néerlandaise, Hypercube). Hypercube a budgété 
son étude (sur un format de compétition 
performante en NL et B) à 60 000 euros, à la 
charge des quatre autres acteurs.  

5. Rapport du CA 29/09 : Paul et Dominique ont 
formulé quelques corrections au projet de texte, 
afin qu'il puisse être finalisé demain. 

 
6. Un problème est apparu pour le calendrier des 

championnats de jeunes, prévu au 4e weekend 
de mai selon l’annorama. VV avait envoyé en 
première instance une lettre fautive à ses clubs 
mentionnant le 3e week-end. Or, comme rien 
d’autre n’a été décidé au niveau Volley Belgium, 
la date ne change pas. 

 
Prochaine réunion  
 
Prochain CA : jeudi 24/11 à 19h30, EVC 

 

Verslag  & vertaling/rapport & traduction: S. DE KEIJSER 

https://www.hypercube.nl/
https://www.hypercube.nl/

